

A large, thick black curved line that starts at the top left and curves downwards and to the right, framing the text.

Tax alert

Налоговый обзор

A wide-angle landscape photograph showing a dirt path leading through a valley towards a mountain range under a dramatic, cloudy sky at dusk or dawn. The path is flanked by green hills and a small lake is visible in the distance.

2019

February / Февраль

The limitation of the exemptions for land tax

Since February 11, 2019, an amendment to Article 343 of the Tax Code, limiting the exemption, in the case of rent of land plots for which an exemption from land tax is provided (in particular, land reserves, parks, historical and cultural facilities, etc.), comes into force.

<http://cbd.minjust.gov.kg/act/view/ru-ru/111841?cl=ru-ru>

Exchange of customs information

In order to improve and ensure effective control of the customs value of goods transported across the customs border of the CIS countries, the Government of the Kyrgyz Republic approved the "Agreement on the exchange of information necessary to determine and control the customs value of goods in the member States of the Commonwealth of Independent States".

<http://cbd.minjust.gov.kg/act/view/ru-ru/12967>

Changes in local tax administration

The requirement to provide information calculations on land tax and property tax has been abolished. In addition, movable property tax is payable once per tax period irrespective of change in ownership rights.

<http://cbd.minjust.gov.kg/act/view/ru-ru/111834?cl=ru-ru>

Ограничение освобождений по земельному налогу

С 11 февраля 2019 года вступает в силу поправка в статью 343 Налогового Кодекса, ограничивающая освобождение от уплаты земельного налога, в случае сдачи в аренду земель, для которых было предусмотрено освобождение от земельного налога (в частности, земли заповедников, парков, объектов историко-культурного назначения и пр.).

<http://cbd.minjust.gov.kg/act/view/ru-ru/111841?cl=ru-ru>

Обмен таможенной информацией

Правительство КР в целях совершенствования и обеспечения эффективности контроля таможенной стоимости товаров, перемещаемых через таможенную границу стран СНГ утвердило «Соглашение об обмене информацией, необходимой для определения и контроля таможенной стоимости товаров в государствах-участниках Содружества Независимых Государств».

<http://cbd.minjust.gov.kg/act/view/ru-ru/12967>

Изменения в администрировании местных налогов

Отменено требование по предоставлению информационных расчетов по земельному налогу и налогу на имущество. Кроме того, налог на движимое имущество подлежит уплате один раз за один налоговый период, независимо от смены собственника.

<http://cbd.minjust.gov.kg/act/view/ru-ru/111834?cl=ru-ru>

A simplified procedure for VAT refund

A simplified procedure for reimbursement and refund of VAT is established for the taxable entities included in the List approved by the Government of the Kyrgyz Republic, which meet the following criteria:

- 1) are engaged in economic activity - at least 2 years, including exports - at least 1 year;
- 2) the value of own assets (assets minus liabilities) = KGS 15.0 mln and above;
- 3) the cost of supplies taxed at a zero rate for the last 12 calendar months = KGS 40.0 mln and above.
- 4) the amount of hidden taxes, identified by the results of tax audits - should not exceed 10 percent of the total amount of tax liabilities of the entity according to tax return.
- 5) absence of a criminal case initiated for violations of tax or customs legislation of the Kyrgyz Republic.

<http://cbd.minjust.gov.kg/act/view/ru-ru/59828>

Упрощенный порядок возмещения НДС

Упрощенный порядок возмещения и возврата НДС предусмотрен для облагаемых субъектов, включенных в Перечень отдельных облагаемых субъектов, утверждаемый Правительством КР, которые отвечают следующим критериям:

- 1) осуществляют экономическую деятельность - не менее 2 лет, в том числе экспортные поставки - не менее 1 года;
- 2) стоимость собственных активов (активы минус обязательства) - 15,0 млн. сомов и выше;
- 3) стоимость поставок, облагаемых по нулевой ставке, за последние 12 календарных месяцев - 40,0 млн. сомов и выше.
- 4) сумма сокрытых налогов, выявленных по результатам налоговых проверок - не должна превышать 10 процентов от общей суммы налоговых обязательств облагаемого субъекта согласно налоговой отчетности.
- 5) отсутствие уголовного дела, возбужденного за нарушения налогового или таможенного законодательства Кыргызской Республики.

<http://cbd.minjust.gov.kg/act/view/ru-ru/59828>